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Paragraf 90 Dnr KS/2021:580 
 

Borgensramar och borgensavgifter för bolagen i Arvika 
stadshus bolagskoncern 2022 – 2024 
 

Förslag till nästa instans 
1. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Stadshus AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 130 mnkr jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens 
respektive högsta lånebelopp. 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Lokal och Mark AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 81,6 mnkr jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens 
respektive högsta lånebelopp. 
 
3. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Fastighets 
AB Nya Arvika Gjuteris låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 17,0 mnkr jämte 
därpå löpande ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens 
respektive högsta lånebelopp. 
 
4. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Näringslivscentrum ekonomisk förening låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 63 
mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på 
skuldebrevens respektive högsta lånebelopp. 
 
5. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Fastighets AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 2 256,0 mnkr jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens 
respektive högsta lånebelopp. 
 
6. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Teknik AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 365 mnkr jämte därpå löpande 
ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens respektive 
högsta lånebelopp. 
 
7. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Fjärrvärme AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 50 mnkr jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens 
respektive högsta lånebelopp. 
 
8. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Kommunnät AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 220 mnkr jämte därpå 
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löpande ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens 
respektive högsta lånebelopp 
 
9. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Arvika 
Kraft AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 80 mnkr jämte därpå löpande 
ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens respektive 
högsta lånebelopp 
 
10. Kommunfullmäktige beslutar, att Arvika kommun såsom för egen skuld ingå borgen för Teknik i 
Väst AB´s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 27 mnkr jämte därpå löpande 
ränta och kostnader. Det totalt högsta lånebeloppet ska beräknas på skuldebrevens respektive 
högsta lånebelopp. Borgensramen beräknas på Arvika kommuns andel som är 90 procent av den 
totala borgensramen. Den totala borgensramen uppgår till 30 mnkr. 
 
 
11. Kommunfullmäktige fastställer borgensavgifter 2022–2024 för de kommunala bolagen i enlighet 
följande: 
 
Arvika Stadshus AB   0,55 % 
Arvika Fastighets AB   0,55 % 
Arvika Teknik AB   0,75 % 
Teknik i Väst AB   0,75 % 
Arvika Fjärrvärme AB   0,75 % 
Arvika Kraft AB   0,85 % 
Arvika Lokal och Mark AB   0,85 % 
Fastighets AB Nya Arvika Gjuteri  0,85 % 
Arvika Kommunät AB   0,85 % 
Arvika Närinslivscentrum Ek.för.  0,85%  
 
12. Kommunfullmäktige beslutar att uppdatering av de rullande borgensramarna och 
borgensavgifterna för de kommunägda bolagen vid behov sker i samband med årliga beslut om 
Strategisk plan. 
 

Sammanfattning 
Förslag har upprättats till rullande borgensramar för bolagen i Arvika kommunkoncern. 
Borgensramarna gäller från det att beslutet vunnit laga kraft till och med att ett nytt beslut tas. 
Ramarna uppdateras årligen i samband med Strategisk plan och budget. Hanteringen av kommunens 
borgensramar samordnas för de kommunalägda bolagen. 
 
Orsaker och grunder för bolagens upplåningsbehov 2022 framgår av bifogad sammanställning. Där 
klargörs vilka befintliga lån respektive bolag har, vilka projekt som finansierats, vilka nya projekt som 
ska finansieras samt vilken marginal som lagts in i borgensramen.  
 
Förutom dessa fakta framgår även om bolaget planerat att genomföra amorteringar under 2022 
samt om det finns externa lån som vidareutlånas inom koncernen. Målbilden är att vidareutlånade 
externa lån ska regleras så snart som möjligt så att de hamnar där de hör hemma d v s hos det bolag 
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som använt sig av krediten. Under genomförandetiden måste dessa lån ligga med i ramarna för de 
båda berörda bolagen. Sänkningen av det avlämnande bolagets borgens-ramar kan göras först efter 
att lånet är överfört. 

Totalt uppgår borgensåtaganden till cirka 3,3 (3,0) miljarder kronor. Underlagen har behandlats av 
respektive styrelse och i moderbolaget. 
 
Detta förslag till beslut ersätter samtliga tidigare borgensbeslut gällande bolag ingående i 
kommunens bolagskoncern. 
 
När de kommunala bolagen upptar externa lån med kommunal borgen erläggs en avgift, en så kallad 
borgensavgift, till kommunen. Principerna följer i enlighet med det beslut som fattades av 
Kommunfullmäktige 2015-12-14. Avgifterna baseras på bolagens möjlighet att av egen kraft låna mot 
pantbrev/företagsinteckning i kombination med eventuella marknadsrisker i verksamheten. De bolag 
som har störst konkurrensfördel, dvs. de som har minst förutsättning att låna mot 
pantbrev/företagsinteckning har en högre borgensavgift. Av praktiska skäl utgör inte varje enskild 
kredit grund för borgensavgiftens storlek. Avgifterna är därför en schablon för varje bedömd risknivå.  
 
För 2022–2024 föreslås borgensavgifterna för de kommunala bolagen fastställas enligt följande: 

  Avgift 2022-2024 Förändring 

Arvika Stadshus AB  0,55 % 0 % 
Arvika Fastighets AB  0,55 % 0 % 
Arvika Teknik AB  0,75 % 0 % 
Teknik i Väst AB  0,75 % 0 % 
Arvika Fjärrvärme AB  0,75 % 0 % 
Arvika Kraft AB  0,85 % 0 % 
Arvika Lokal och Mark AB  0,85 % 0 % 
Fastighets AB Nya Arvika Gjuteri  0,85 % 0 % 
Arvika Kommunnät AB  0,85 % 0 % 
Arvika Näringslivscentrum Ek.för. 0,85 % 0 % 

Enligt tidigare uppgift från Sveriges Allmännytta, tidigare SABO, så kommer OECD att presentera en 
utredning om borgensavgifter. Vilka effekter det eventuellt kan få på ny branschstandard kommer att 
studeras och analyseras av bland annat Sveriges Allmännytta. I avvaktan på ett eventuellt nytt 
regelverk eller rekommendation föreslås inga förändringar av borgensavgifterna. 

Beslutsunderlag 
Specifikation av upplåningsbehov från respektive bolag. Förslag till borgensavgifter för respektive 
koncernbolag  
Tjänsteskrivelse den 31 maj 2021 
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Paragraf 91 Dnr KS/2019:1172 
 

Hemställan till Länsstyrelsen i Värmlands län 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunstyrelsen föreslås besluta att hemställa till Länsstyrelsen i Värmlands län att ompröva 
beslutet att förelägga kommunen att inrätta VA-område i Högvalta, med skälen att berörda 
fastigheter kan få dricksvatten från det kommunala vattenledningsnätet, medan avlopp kan tas 
omhand genom enskilda avloppsanläggningar. 

Sammanfattning 
Arvika kommun hemställer till Länsstyrelsen i Värmlands län att ompröva beslutet att förelägga 
kommunen att inrätta ett VA-område i Högvalta. 

Som alternativ lösning till inrättande av VA-område föreslås att de fastigheter vilkas vattentäkter 
påverkas av bekämpningsmedelsrester, förses med kommunalt dricksvatten via anslutning till det 
kommunala vattenledningsnätet. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse den 2 juni 2021 
Länsstyrelsens föreläggande den 5 november 2019 
Begäran om förlängning den 17 december 2019 
Kommunfullmäktiges protokoll den 25 maj 2020, § 100 

Bedömning 
Länsstyrelsen i Värmlands län har den 5 november 2019 förelagt Arvika kommun att inrätta ett VA-
område i Högvalta. Bakgrunden till detta är förekomst av bekämpningsmedelsrester från såväl 
träimpregningringsverksamhet, som från handelsträdgård. Vidare har hantering av avloppsvatten 
setts som grund för inrättande av VA-område 
 
Genom olika provtagningar har varierande halter uppmätts och vid bedömningar under tidigt 2000-
tal har halterna inte bedömts som hälsoskadliga. Arvika kommun har genom beslut i 
kommunfullmäktige uppfyllt Länsstyrelsens krav på inrättande av VA-område.  
 
Detta beslut har väckt protester från boende i området, vilka menar att Länsstyrelsen beslut, att 
förelägga kommunen, vilar på felaktiga grunder. 
 
Nuvarande hantering av avlopp bedöms kunna ske genom enskilda avlopp, där i vissa fall mer 
verksamma anläggningar bedöms bli nödvändiga, åtminstone vid nybyggnation. 
 
Arvika kommun önskar nu att Länsstyrelsen omprövar sitt beslut att inrätta VA-område i Högvalta, 
detta till förmån för en lösning där de fastigheter vilkas vattentäkter påverkas av 
bekämpningsmedelsrester, förses med kommunalt dricksvatten via anslutning till det kommunala 
vattenledningsnätet. 
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Yrkande 
Kristina Bengtsson Nilsson (M) och Henrik Axelsson (S) yrkar bifall till förslaget. 
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Paragraf 92 Dnr KS/2021:587 
 

Upphävande av vattenskyddsområde Klässbol 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunstyrelsen beslutar godkänna Arvika Teknik AB:s förslag till upphävande av 
vattenskyddsområde i Klässbol, samt uppdra åt Arvika Teknik AB att begära upphävande hos 
Länsstyrelsen.  

Sammanfattning 
Arvika Teknik AB, huvudman för den kommunala dricksvattenförsörjningen, anser att 
vattenskyddsområdet i Klässbol ska upphävas av Länsstyrelsen. Bakgrunden till den slutsatsen är att 
vattentäkten ej är i bruk samt att den inte är lämplig som varken reservvatten eller annat nyttjande i 
framtiden då kvalitet och kvantitet ej är tillfredställande.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse Arvika kommunförvaltning den 1 juni 2021 
 
Bedömning 
Den kommunala dricksvattenförsörjningen i Klässbol har tidigare försörjts av två stycken bergborrade 
brunnar på fastighet Norra Klässbol 2:228, som ägs av Arvika kommun, och fastighet Norra Klässbol 
1:146, som ägs av privatpersoner.  
 
Arvika kommun ansökte om att inrätta ett vattenskyddsområde med skyddsföreskrifter för 
vattenuttagen som fastställdes år 2010 av Länsstyrelsen. År 2018 upphörde vattenuttagen då det 
anlades en överföringsledning till Klässbol från kommunens huvudvattentäkt Racken. Anledningen 
var att uttagsbrunnarna i Klässbol inte gav varken tillfredställande kvantitet eller kvalitet. Av samma 
anledning är inte uttagsbrunnarna aktuella eller lämpliga som reservvatten eller annat framtida 
nyttjande. Det är av Arvika Teknik AB:s mening därför inte skäligt att ha kvar ett vattenskyddsområde 
med skyddsföreskrifter då dessa saknar funktion och innebär onödiga begränsningar i andra 
markägares markanvändning. Arvika Teknik AB önskar därmed att vattenskyddsområdet upphävs av 
Länsstyrelsen. 
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Paragraf 93 Dnr KS/2021:523 
 

Serviceplan för Arvika kommun 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunstyrelsen antar framtaget förslag till serviceplan för Arvika kommun. 

Sammanfattning 
I enlighet med riktlinjer för RSP – Regionala Serviceprogrammet - har en serviceplan för Arvika 
kommun tagits fram. Denna serviceplan ersätter varuförsörjningsplanen från 2013.  

Det regionala serviceprogrammet rör kommersiell service och omfattar idag dagligvaror, drivmedel, 
post- och pakettjänster, apotekstjänster och betaltjänster. Sedan 2019 ansvarar Region Värmland för 
RSP. Syftet med RSP är ett tillväxtmotiv. Grundläggande service är en förutsättning för jobb och 
tillväxt i hela landet. Kommersiell och offentlig service har stor betydelse för att skapa miljöer där det 
är attraktivt att bo och arbeta, starta och driva företag samt turista. Målgrupperna för serviceplanen 
är boende, företag, föreningar och besökare. Flera olika stödformer styrs av RSP bl a investeringsstöd 
för kommersiell service, särskilt driftstöd för dagligvarubutiker, servicebidrag, hemsändningsbidrag, 
rådgivningsinsatser, stöd för betaltjänstombud, utvecklingsprojekt inom Lokala servicelösningar och 
utvecklingsprojekt inom betaltjänstområdet. 

Den framtagna serviceplanen ger en nulägesbeskrivning av hur kommersiell och offentlig service på 
landsbygden ser ut idag och ska ligga till grund för arbete för att bibehålla befintlig service men också 
för att utveckla och förbättra service på landsbygden. Serviceplanen ska ses som ett levande 
dokument som löpande uppdateras och förbättras i enlighet med uppdateringar inom det regionala 
serviceprogrammet. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 17 maj 2021 
Serviceplan för Arvika kommun  

Bedömning 
Kommunens varuförsörjningsplan, antagen av Kommunfullmäktige år 2013, behöver aktualiseras 
enligt riktlinjerna i Regionala Serviceprogrammet, RSP. 
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Paragraf 94 Dnr KS/2021:199 
 

Motion om checklista för tillgänglighet i upphandling 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunfullmäktige konstaterar att den checklista som Upphandlingsmyndigheten har tagit fram och 
som det hänvisas till använder upphandlingsenheten redan idag i samband med uppstartsmöte med 
respektive verksamhet inför varje upphandling. 
 
Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 
En motion har inkommit från Liberalerna avseende checklista för tillgänglighet i upphandling. 
Motionären föreslår att Arvika kommun ska börja använda Upphandlingsmyndighetens checklista för 
tillgänglighet i upphandling, för att under den förberedande fasen inför en upphandling bedöma om 
krav på tillgänglighet ska ställas i upphandlingen. 
 
Den checklista som Upphandlingsmyndigheten har tagit fram och som det hänvisas till använder 
upphandlingsenheten redan idag i samband med uppstartsmöte med respektive verksamhet inför 
varje upphandling. 

Beslutsunderlag 
Motion från Liberalerna 
Kommunfullmäktiges protokoll den 22 februari 2021, §32 
Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 31 maj 2021  
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Paragraf 95 Dnr KS/2020:617 
 

Motion om upphandling 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunfullmäktige konstaterar att av kommunen upphandlingspolicy framgår att ”Att varje 
inköpare har skyldighet att aktivt undersöka och ta hänsyn i upphandlingen så att lokala näringslivet 
ges möjlighet att lämna anbud”. Detta innebär att redan i dagsläget delas upphandlingarna upp i 
mindre delar där det är praktiskt genomförbart. 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att ett arbete pågår för närvarande med att revidera 
upphandlingspolicyn med tillhörande riktlinjer. De föreslagna förändringarna, revideringarna och 
kompletteringarna blir sedan föremål för ny politisk hantering av upphandlingspolicy med riktlinjer 
för hur Arvika kommuns upphandlingar ska genomföras.   
 
Kommunfullmäktige konstaterar att upphandlingarna som genomförs är det respektive verksamhet 
som ställer kraven. Det är verksamheterna som utser branschansvariga som uppdaterar sig på 
marknaden. De vet vad de behöver och ställer kraven därefter. Upphandlingsenhetens uppgift är att 
se till att upphandlingarna är korrekta enligt LOU. Enligt LOU framgår att en upphandlande 
myndighet bör beakta miljöhänsyn, sociala och arbetsrättsliga hänsyn. Man får inte begränsa 
konkurrensen och att likabehandlingsprincipen, proportionalitetsprincipen och icke-
diskrimineringsprincipen gäller. 
 
Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 
Kristdemokraterna KD har inkommit med en motion avseende upphandling i Arvika kommun. Av 
motionen framgår förslagen;  
- att upphandling i Arvika kommun möjliggör till största möjliga mån att lokala, och småföretag kan 
delta i upphandlingsprocessen,  
- att Arvika kommuns upphandlingspolicy omarbetas för att tydligt underlätta för lokala företag & 
småföretag att delta i kommunens upphandlingar samt  
- att samtliga förvaltningar får i uppdrag att se över sina upphandlingsförfaranden för att säkerställa 
att lokala företag, småföretag och organisationer får möjlighet att lägga anbud. 
 
Arvika kommuns inköpspolicy anger att ”Att varje inköpare har skyldighet att aktivt undersöka och ta 
hänsyn i upphandlingen så att lokala näringslivet ges möjlighet att lämna anbud”. Exempel på sådan 
hänsyn kan vara uppdelning i mindre upphandlingar eller att ge möjligheter att lämna anbud på del 
av det som upphandlas. Vidare ska den konkurrens som finns inom och utom landet tillvaratas.  
 
Av LOU framgår att en upphandlande myndighet bör beakta miljöhänsyn, sociala och arbetsrättsliga 
hänsyn. Samtidigt säger LOU att man inte får begränsa konkurrensen och upphandling ska göras 
enligt bland annat likabehandlingsprincipen, proportionalitetsprincipen och icke-
diskrimineringsprincipen. 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12 (26) 
 Sammanträdesdatum  
 2021-06-08  

 
Kommunledningsutskottet 
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Att dela upp upphandlingarna i mindre delar görs i dagsläget där det är praktiskt genomförbart.  
 
Ekonomistaben arbetar för närvarande med att uppdatera policyn och dess riktlinjer. De föreslagna 
förändringarna kommer sedan att bli föremål för ny politisk hantering av upphandlingspolicy med 
riktlinjer för hur Arvika kommuns upphandlingar ska genomföras.   

Beslutsunderlag 
Kristdemokraternas motion avseende upphandling Arvika kommun 
Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 31 maj 2021 

Bedömning 
Kristdemokraternas motion avseende upphandling Arvika kommun 
Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 31 maj 
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Paragraf 96 Dnr KS/2021:111 
 

Motion om reducering av antalet kommunfullmäktigeledamöter 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunfullmäktige beslutar att inte minska antalet ledamöter i Kommunfullmäktige. 
 
Motionen avslås. 

Sammanfattning 
Anders Skogberg, Caisa Antonsson, Eva Nilsson, Lena Skogberg och Roger Antonsson (SD) skriver i sin 
motion att de önskar reducera antalet ledamöter i Kommunfullmäktige från dagens 49 ledamöter till 
41 under kommande mandatperiod.  
 
Enligt Kommunallagen (2017:725) kapitel 5 Fullmäktige, Antalet ledamöter och ersättare, så kan 
fullmäktige bestämma hur många ledamöter fullmäktige skall ha. Antalet ledamöter ska bestämmas 
till ett udda tal och till minst 41 ledamöter i en kommun med över 16 000 röstberättigande. Vid 
kommunalvalet 2018 hade Arvika kommun 20 842 röstberättigade. Det står alltså inte i strid med 
kommunallagen att minska antalet ledamöter i fullmäktige till 41.  
 
Motionärerna anger att anledningen till att minska antalet ledamöter är ekonomisk och möjliggör för 
kommunen att spara pengar.  
 
Ett genomsnittligt kommunfullmäktigesammanträde är ca 3 timmar. Arvodet är 186 kr per timme. 
Att minska fullmäktige med 8 ledamöter skulle därmed ge en kostnadsbesparing med ca 49 000 kr 
per år.  
 
Arvika har skrivit under regeringens Strategi för en stark demokrati. Genom den har vi förbundit oss 
att arbeta för att främja demokratin – att göra fler människor delaktiga. Vi ska också förankra 
demokratin, dvs. vi ska arbeta för att fler ska ha kunskap om demokratin, och vi ska också försvara 
demokratin och se till att vi blir fler som försvarar den mot de motangrepp som den utsätts för. 
 
Kommunfullmäktige är kommunens högsta beslutande organ och beslutar i alla viktiga och 
principiella frågor, fastställer skatt och budget, samt utser även ledamöter till Kommunstyrelsen och 
övriga nämnder. Kommunfullmäktige är också den enda direkt folkvalda församlingen i kommunen 
och är ur demokratisk synpunkt ett viktigt debattforum, då deras sammanträden är offentliga.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens kansli den 17 maj 2021 
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Kommunfullmäktiges protokoll den 25 januari 2021, § 16 
Motion från Sverigedemokraterna 

Bedömning 
Bedömning görs att ett beslut om att minska antalet ledamöter i Kommunfullmäktige, vore att gå 
emot kommunens beslut om att arbeta för att stärka demokratin och göra fler människor delaktiga.  
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Paragraf 97 Dnr KS/2020:226 
 

Motion om att lägga ut rondellerna på entreprenad 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunfullmäktiges konstaterar att Arvika kommun har inte rådighet över rondellerna längs med 
riksväg 61 och väg 175 och kan därför inte utföra motionens yrkande om att lägga ut rondellernas 
skötsel på entreprenad. 
 
Motionen avslås. 

Sammanfattning 
Kristdemokraterna Arvika yrkar i sin motion att de tre rondeller som ligger längs med riksväg 61 och 
väg 175 läggs ut på entreprenad. Motionen bygger på att det råder oenighet mellan Trafikverket 
(Vägverket) och kommunen om vem som bär yttersta ansvaret för rondellerna runt Arvika. Man bör 
därför se över en överenskommelse. 
 
Kristdemokraternas förslag är att dels göra en överenskommelse med Trafikverket om ansvaret för 
rondellerna samt att lägga ut design, plantering och skötsel av rondellerna genom upphandling där 
den som får uppdraget får göra reklam på lämpligt sätt. Det bör i upphandlingen ges tydliga direktiv 
avseende skötseln. 
 
Att lägga ut rondellernas skötsel på entreprenad skulle enligt Kristdemokraterna Arvikas motion göra 
infarten till Arvika mer attraktiv. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 11 maj 2021 
Kommunfullmäktiges protokoll den 24 februari 2020, §42 
Kristdemokraterna Arvikas motion den 15 februari 2020 

Bedömning 
Både riksväg 61 och väg 175 med där tillhörande rondeller är en statlig väg och beslut gällande dess 
utformning är Trafikverkets yttersta ansvar. Så även gräsytor och innehåll i rondeller. Arvika kommun 
har endast befogenhet att åtgärda kommunens vägar, gator och rondeller och hänvisar därför till 
Trafikverket angående motionen. 

Utformning, reklam och anordningar inom vägområde är reglerat av Trafikverket ur 
trafiksäkerhetssynpunkt och får inte vara störande för vägtrafikanter. 

Trafikverket har avtal med extern part om skötsel. Nivån på skötsel bestäms utifrån Trafikverkets 
möjligheter och ekonomi. 
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Paragraf 98 Dnr KS/2020:1097 
 

Motion om belysning vid utegymmet i Styckåsskogen 
 

Förslag till nästa instans 
Belysningen vid utegymmet vid Styckåsens motionsspår har förbättrats för att möjliggöra träning 
under den mörka årstiden samt skapa en tryggare miljö.  
 
Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 
I sin motion yrkar Jan Wettmark (M) att erforderlig belysning sätts upp vid utegymmet vid Styckåsens 
motionsspår. I samband med pandemin har behovet av att kunna träna ute ökat och den befintliga 
belysningen från motionsspåret ger inte tillräckligt med ljus. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 8 februari 2021 
Kommunfullmäktiges protokoll den 30 november, KF § 204 
Moderaternas motion den 25 november 2020  

Bedömning 
Jan Wettmark (M) lyfter vikten av möjligheter för träning utomhus speciellt i samband med den 
pågående pandemin. Utegymmet i Styckåsen fungerar bra dagtid, men när mörkret faller är det för 
mörkt för att kunna träna. Ljus från elljusspåret som passerar utegymmet ger inte tillräckligt med 
ljus. Jan Wettmark yrkar  

- att erforderlig belysning sätts upp så att mörkret inte blir ett hinder att träna vid utegymmet 
i Styckåsen. 

Behovet av bättre belysning vid utegymmet på Styckåsen har lyfts tidigare dels för att underlätta 
träning under den mörka årstiden och även för att invånarna ska känna sig trygga. I samband med 
pandemin har behovet av att möjliggöra träning ute aktualiserats ytterligare varför förvaltningen i 
slutet av oktober beslutade att åtgärda detta. Belysning kom på plats i början av december.  
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Paragraf 99 Dnr KS/2020:45 
 

Medborgarförslag om Myravallen 
 

Förslag till nästa instans 
Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget. 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att Arvika kommun under året 2021 kommer att röja området på sly 
men det kommer inte tas ned några träd. Produktion av konstsnö kommer inte genomföras och 
användandet av området som en pulkabacke får därmed ske då vinterväderleken så tillåter. 
Tillskapandet av grillplats finns med i reinvesteringsbudget för 2021 och kommer därmed 
genomföras under året. 

Sammanfattning 
Renée Jonasson inkommer med medborgarförslag om att gallra träd i skogen vid Myravallen. 
Myravallen ligger centralt i Arvika och förslaget är att gallra skogen samt spruta konstsnö för att 
tillskapa en pulkabacke. Förslaget innefattar även tillskapandet av en grillplats. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 6 maj 2021 
Kommunfullmäktiges protokoll den 27 januari 2020 
Renée Jonassons medborgarförslag den 31 december 2019 

Bedömning 
Skogen vid Myravallen är en grön lunga i tätorten och de träd som står där har därmed ett värde. 
Inget behov föreligger att ta ned träd baserat på deras hälsa. Däremot kan området röjas på sly. Att 
tillskapa konstsnö kräver resurser, och dessa bedöms inte finnas för närvarande. 
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Paragraf 100 Dnr KS/2021:79 
 

Medborgarförslag om centrumnära pulkabacke 
 

Förslag till nästa instans 
Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget. 
 
Kommunfullmäktige konstaterar att Arvika kommun under året 2021 kommer att röja området på sly 
men det kommer inte tas ned några träd. Användandet av området som en pulkabacke får därmed 
ske då vinterväderleken och tillgången på natursnö så tillåter. 

Sammanfattning 
Mikael Nilsson inkommer med ett medborgarförslag om att röja träd vid Myravallen för att få till en 
centrumnära pulkabacke på vintern. Förslaget innebär att ta ned träd för att backen enklare ska fyllas 
med natursnö vintertid. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse 11 maj 2021 
Kommunfullmäktiges protokoll den 25 januari 2021, § 15 
Mikael Nilssons medborgarförslag den 18 januari 2021 

Bedömning 
Skogen vid Myravallen är en grön lunga i tätorten och de träd som står där har därmed ett värde. 
Inget behov föreligger att ta ned träd baserat på deras hälsa. Däremot kan området röjas på sly. 
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Paragraf 101 Dnr KS/2021:418 
 

Länsstyrelsen Värmland, dnr 500-3389-2021 - Remiss gällande 
förslag till regionalt betydelsefulla vattenförekomster 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunstyrelsen beslutar godkänna Arvika kommuns yttrande gällande förslag till regionalt 
betydelsefulla vattenförekomster. 

Sammanfattning 
Länsstyrelsen Värmland arbetar just nu med att ta fram en regional vattenförsörjningsplan utifrån 
HaVs ”Vägledning för regional vattenförsörjningsplanering, 2020:1”. 
 
En vattenförsörjningsplan ska säkerställa tillgången till dricksvatten på lång sikt. Hänsyn ska i planen 
också tas till andra behov av vattenanvändning för exempelvis bevattning eller inom industrin. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse: Remiss gällande förslag till regionalt betydelsefulla 
vattenförekomster den 26 maj 2021 
Arvikas yttrande gällande förslag till regionalt betydelsefulla vattenförekomster den 4 maj 2021 
Länsstyrelsen Värmland, dnr 500-3389-2021 - Remiss gällande förslag till regionalt betydelsefulla 
vattenförekomster 

Bedömning 
Arvika kommun kan bekräfta att vi gör samma bedömning som Länsstyrelsen Värmland. Att de två 
vattenförekomster som Länsstyrelsen Värmland föreslår är regionalt betydelsefulla. Arvika kommun 
bedömer att det också finns fler vattenförekomster som är av regional betydelse för att säkerställa 
tillgången till dricksvatten, för tillverkningsindustri, fiskodling och energiproduktion på lång sikt. Det 
framgår i Arvika kommuns yttrande vilka vatten vi föreslår. I yttrandet nämns även ytterligare 
information till Länsstyrelsen kring vattenförekomster som eventuellt kan vara betydelsefulla ur 
regionalt avseende för energiproduktion (Glafsfjorden och Värmeln är inte föreslagna för att 
säkerställa tillgången till dricksvatten) 

 
Tillgången till dricksvatten på lång sikt berör bland annat de globala målen:  

3 God hälsa och välbefinnande 
6 Rent vatten och sanitet 

9 Hållbar industri, innovationer och infrastruktur 
11 Hållbara städer och samhällen 
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Paragraf 102 Dnr KS/2021:290 
 

Region Värmland, dnr KBN/210027 - Remiss avseende 
Värmlands kulturplan 2022–2025 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa det framtagna förslaget till remissvar för Arvikas kommun 
gällande Regional kulturplan för Värmland 2022-2025.  

Sammanfattning 
Ansvaret för kulturpolitiken delas mellan tre samhällsnivåer. Kommuner står för basen, regionerna 
för främst professionella verksamheter med regionalt mervärde och staten för övergripande insatser 
och nationella kulturinstitutioner. Värmlands kulturplan är ett regionalt program och ett 
styrdokument för Region Värmlands samlade arbete inom det kulturpolitiska området. Planen är 
också tänkt att vara en utgångspunkt för kommunernas och kulturlivets utvecklingsarbete inom 
kulturområdet. Den ligger dessutom till grund för Region Värmlands ansökan till Statens kulturråd 
om statsbidrag till regional kulturverksamhet inom kultursamverkansmodellen.  

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 17 maj 2021 
Värmlands kulturplan 2022-2025, dnr KBN/210027  

Bedömning 
Många önskar en kulturplan med hög konkretiseringsgrad, men eftersom planen ska gälla i fyra år 
kan den inte vara alltför detaljerad enligt Region Värmland. Kulturplanen har därför fokus på politiska 
prioriteringar och utgångspunkter som kan vara giltiga för hela fyraårsperioden. Därmed skapas 
också ett handlingsutrymme för att förändra arbetssätt och insatser utifrån en snabbt föränderlig 
värld menar Region Värmland. Kulturplanens mål och inriktning konkretiseras i de 
verksamhetsplaner, årsplaner, handlingsplaner och liknande som Region Värmland, enskilda 
kommuner, de regionala kulturverksamheterna och andra aktörer tar fram. Region Värmland har 
tagit fram särskilda planer för folkhälso- och folkhögskoleområdena. I dessa finns tydliga kopplingar 
till kulturområdet. För biblioteksområdet har Region Värmland tagit fram en särskild biblioteksplan 
som ska gälla 2021- 2024. Planerna ska så långt det är möjligt samordnas. 
 
Den föreslagna regionala kulturplanen 2022-2025 är skriven utifrån fokus på politiska prioriteringar 
och saknar detaljerad nivå. De prioriteringar som lyfts är angelägna och relevanta på många sätt. 
Arvika kommun vill i sitt remissvar lyfta några områden där vi ser behov av regional samverkan 
utifrån ett delat ansvar för kulturpolitiken.  
 
Region Värmlands ekonomiska prioriteringar på kulturområdet kommer till uttryck i fördelningen av 
egna verksamhetsbidrag till kulturella verksamheter, i besluten om projektmedel inom 
kulturområdet och i beslutet om fördelning av statsbidrag inom samverkansmodellen. Den planerade 
finansieringen av verksamheterna förändras av naturliga skäl från år till år. Arvika kommun anser det 
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är av stor vikt att medel till kulturella verksamheter med regionalt intresse fördelas så att hela 
Värmland kan få del av medlen. 
 
Samverkan och dialog kring regionala kulturinstitutioner: Det är av stor vikt att god samverkan och 
dialog sker mellan region och kommuner kring det regionalt finansierade kulturutbudet t ex 
Värmlands Museum. De regionala kulturinstitutionerna har 16 kommuner att förhålla sig till och ska 
erbjuda hela länet kultur. Det är viktigt att det regionalt finansierade kulturutbudet är till nytta för 
kommunerna och att kommunerna nyttjar det. Uppdraget att sprida den regionala 
kulturverksamheten är därför en viktig aspekt både för regionen, kulturinstitutionerna och 
kommunerna och bör utvecklas under planperioden.  
 
Allas möjlighet till kulturupplevelser, bildning och att utveckla sina skapande förmågor: Ett ökat 
deltagande i kulturlivet förutsätter bl a ökad tillgänglighet. Trösklarna ska vara låga och alla ska 
utifrån sina förutsättningar ha möjlighet att delta i kulturlivet. Detta kräver att ett aktivt arbete med 
tillgänglighet, mångfald och jämställdhet genomsyrar all kulturverksamhet med offentligt stöd.  
 
Digitalisering har fört med sig nya möjligheter att nå ut med kulturutbud och ökad tillgänglighet till 
kulturlivet. Det är angeläget att kulturlivets aktörer använder och vidareutvecklar dessa möjligheter. 
Under coronapandemin har mycket skett inom detta område. Det har visat sig att det på t ex olika 
typer av boenden för äldre och personer med funktionsnedsättning i kommunerna är avgörande att 
teknik prioriteras. Både vad gäller inköp av utrustning och att höja kunskapsnivån bland anställda. 
Det hjälper inte att tekniken finns på plats om inte personal kan hantera och använda den. Sättet vi i 
framtiden kan använda digital teknik i större omfattning som ett verktyg att nå fler med kultur och 
som ett alternativ till resor och fysiska möten vilket under under pandemin varit en nödvändighet 
kan efter pandemin bli en ökad möjlighet. Här är regional samverkan för utveckling och 
kunskapsutbyte mellan kommuner, region, kulturinstitutioner och kulturaktörer nödvändig.  
 
Tillgång till kultur i hela länet är viktigt. Det digitala kan vara en väg, men även t ex kulturbussning för 
skolor till kulturinstitutioner i länet. Många regionala kulturinstitutioner turnerar inte i någon större 
utsträckning i länet utan publik/besökare förväntas resa till institutionerna. Kostnader för transporter 
av skolelever blir lätt ett hinder för kommunerna att nyttja och ta del av den regionala kulturen. Det 
har i många år av och till diskuterats kring sk skolbussning för kultur via Värmlandstrafik. Detta kan 
vara ett sätt att öka tillgängligheten till kultur och skapa likvärdiga möjligheter för barn och unga i 
hela länet.  
 
Gestaltad livsmiljö: Kommunerna och fastighetsägarna har en angelägen roll att spela i arbetet med 
att skapa funktionsblandade stads- och bebyggelsemiljöer där kulturen är en integrerad del. Det nya 
politikområdet gestaltad livsmiljö ger möjligheter till ett helhetsgrepp över arkitektur, forma, design, 
konst och kulturarv. Det behövs en prioritering och väl fungerande samverkan från såväl regionen 
som kommunerna under planperioden för att tillsammans öka kunskapen och utveckla våra 
gestaltade livsmiljöer.   
 
Kulturmiljö: Arvika kommun ser ett värde i att kommunerna i Värmland får en kanal till 
samverkansstrukturen i det strategiska kulturmiljöarbetet som Region Värmland, länsstyrelsen och 
Värmlands Museum har en överenskommelse om. Detta för att vi ser flera behov i länet inom 
området. Exempelvis vad gäller återväxt av hantverkare, kunskapsförmedling, nätverk inom 
kulturmiljö t ex hantverkare, upplevelser och utbildning.   
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Paragraf 103 Dnr KS/2021:542 
 

Inera AB - Kallelse till årsstämma 2021 
 

Förslag till nästa instans 
Kommunstyrelsen föreslås besluta att anta upprättat förslag till instruktion för stämmoombud.  

Sammanfattning 
Arvika kommun, som delägare i Inera AB, representeras vid årsstämma den 18 juni 2021 av Lisa 
Levin. Instruktion för stämmoombud fastställes av Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse från den 25 maj 2021 
Kommunstyrelsens protokoll från den 18 maj 2021 
 
Kallelse till årsstämma för Inera AB  
 
Dagordning till årsstämma 
Ärende 7: Fastställa årsredovisning 2020 Inera AB 
Ärende 7: Årsredovisning 2020 Inera AB 
Ärende 8, 10 och 11: Förslag till styrelse, ordförande, revisor och lekmannarevisorer 
Ärende 9: Förslag till arvoden 
Ärende 12: Fasställande av verksamhetsinriktning med strategiska mål samt rambudget 
Ärende 12: Ineras verksamhetsplan 2021 
Ärende 13: Fastställa ägardirektiv för Inera AB 2021–2022 
Ärende 13b: Fastställa ägaröverenskommelse – ägarnas samverkan genom Inera AB 
 

Bedömning 
Ägarna till Inera AB (senare kallat bolaget), SKR samt samtliga Sveriges regioner och kommuner, har 
genom ägarråd och årsstämma att fatta beslut om bolagets inriktning samt att fatta beslut gällande 
föregående års verksamhet. 
 
Beslut om kommunens representation samt instruktion för stämmoombud fattas av 
kommunstyrelsen. 
Arvika kommun representeras vid årsstämman, enligt beslut 210518, av Lisa Levin(S) 
 
Följande instruktion föreslås för stämmoombudet: 
 
Ärende: 
2 Biträda förslag till ordförande 
3 Efter egen bedömning biträda förslag till godkännande av röstlängd 
4 Biträda förslag till sekreterare och justerare 
5 Instämma i att stämman blivit behörigen utlyst 
6 Biträda beslut om att godkänna dagordningen 
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7a Biträda förslag om att fastställa resultaträkning och balansräkning 
7b Biträda förslag om att disponera verksamhetsårets resultat enligt fastställd 
balansräkning. 
7c Biträda förslag om att bevilja styrelseledamöter och verkställande direktör 

ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020 
8 och 19 Biträda valberedningens förslag till styrelsesammansättning, revisor och 

lekmannarevisorer. 
9 Biträda förslag till arvoden för styrelse, revisor och lekmannarevisorer 
11 Biträda förslag till styrelseordförande 
12 Biträda förslaget till ” Fastställande av verksamhetsinriktning med strategiska mål för 

de närmaste tre räkenskapsåren samt fastställande av rambudget för verksamheten” 
och Ineras verksamhetsplan för 2021 

13 Biträda förslaget att fastställa ägardirektiv för Inera AB 2021-2022 samt att biträda 
förslaget till ägaröverenskommelse 
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Paragraf 104 Dnr KS/2021:573 
 

Försäljning och fastighetsreglering av verksamhetstomt på 
Fallebergets verksamhetsområde, Arvika vik-2:14 och Uthoppet 
3 
 

Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet beslutar att: 

1. Godkänna upprättad överenskommelse om fastighetsreglering om försäljning av 
markområde om ca 11 527 kvm till FallTerm AB för en total köpeskilling om 979 795 kr.  

2. Uppdra till kommunstyrelsens ordförande Peter Söderström och mark- och 
exploateringsingenjör Jenny Wärnevall att underteckna köpehandlingarna. 

Sammanfattning 
FallTerm AB är idag verksamma inom Fallebergets verksamhetsområde och önskar köpa till mark till 
sin fastighet Arvika Uthoppet 3. FallTerm AB har behov av utökning av mark för utveckling av 
nuvarande verksamhet inom området.  
 
Ett förslag till överenskommelse om fastighetsreglering har tagits fram som innebär att FallTerm AB 
köper ett markområde om ca 11 527 kvm inom fastigheten Arvika Arvika-vik 2:14, för en köpeskilling 
om 85 kr/kvm, totalt 979 795 kr. Markområdet regleras sedan från kommunens fastighet Arvika 
Arvika-vik 2:14 till FallTerm ABs fastighet Arvika Uthoppet 3. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 25 maj 2021 
Förslag till överenskommelse om fastighetsreglering 
Kartbilaga 
 

Yrkande 
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar bifall till förslag till beslut. 
 

Beslutet skickas till 
Mark- och exploateringsingenjören 
Samhällsbyggnadschefen 
Bitr. Kommundirektören 
Redovisningsansvarig 
Ekonomiavdelningen 
FallTerm AB 
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Paragraf 105 Dnr KS/2021:557 
 

Särskilt bidrag 2021 
 

Kommunledningsutskottets beslut 
Kommunledningsutskottet beslutar att föreningarnas ansökningar beviljas eller avslås enligt 
följande;  
  
Arvika Idrottssällskap, bidrag beviljas till material och transport med 70 % av kostnaden dock max 10 
500 kronor.  
  
Kronans FK, bidrag beviljas till inköp av 2 st målställningar med 70 % av kostnaden dock max 17 728 
kronor.  
  
Arvika Jaktskytteklubb, bidrag beviljas till klass 3 larm, vapenkassun med 70 % av kostnaden dock 
max 31 500 kronor.  Till iordningsställande av vallarna beviljas ett engångsanslag om 20 000 kronor. 
 
Arvika Gymnastikförening, bidrag beviljas med 20 000 kronor som ett stöd till inköp av redskap då 
det även tidigare utbetalats ett bidrag inom samma ansökan.  
 
Fiskeviks IF, bidrag beviljas till inköp av robotgräsklippare med 70 % av kostnaden dock max 33 600 
kronor. 
 
Arvika Ridklubb, bidrag beviljas till underhåll av manege med 70 % av kostnaden dock max 67 900 
kronor. Övrig ansökan avslås. 
 
Friluftsfrämjandet, bidrag beviljas till fortsättningsarbete med skogsträdgården vid Vassvikastugan 
med 70 % av kostnaden dock max 49 000 kronor. 
 
Breviks SK, bidrag beviljas till inköp av träningsutrustning med 50 000 kronor under förutsättning att 
den tilltänkta motionslokalen byggs som planerat. 
 
Team Westom MC, bidrag beviljas till resterande kostnad för bullerutredning samt renovering av 
bevattningssystem med 70 % av kostnaden dock max 27 650 kronor. 
 
Gunnarskogs IK, bidrag beviljas till inköp av en åkgräsklippare med 70 % av kostnaden dock max 
78 750 kronor. 
  
Arvika Golfklubb, bidrag beviljas till inköp av en golfbil med 70 % av kostnaden dock max 69 912 kr. 
Övrig ansökan avslås då utrymme inte finns inom budgetramen för särskilt bidrag. 
  
Beviljade bidrag till föreningarna utbetalas efter en skriftlig kostnadsredovisning. Samtliga bidrag 
finansieras via vht 3055 särskilt bidrag.  
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26 (26) 
 Sammanträdesdatum  
 2021-06-08  

 
Kommunledningsutskottet 

Justerande sign.  Utdragsbestyrkande 

Sammanfattning 
Under våren har inkommit ansökningar om särskilt bidrag från 11 stycken föreningar till en eller flera 
investeringar i föreningsägda idrottsanläggningar. Totala summan för alla ansökningar är 1 813 
145 kronor. Vid beviljande utbetalas normalt 70 % av det sökta bidraget vilket i år skulle 
innebära 1 269 201 kronor.  
  

Det är förstås glädjande att det finns så många ideella krafter som sköter om anläggningar runt om i 
kommunen. Och önskvärt vore att kunna tillgodose alla önskningar. Men då utrymme inte finns inom 
budgetramen för särskilt bidrag måste tyvärr några avslag föreslås för en del ansökta investeringar. 
  
Totalt föreslås särskilt bidrag enligt nedanstående med 476 540 kronor.  

 

Beslutsunderlag 
Föreningarnas ansökningar  
Sammanställning av inkomna ansökningar  
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 20 maj 2021   

 

Beslutet skickas till 
Föreningarna   
Kultur-och fritidschef 
Föreningskonsulent                     
 
 

 


